
Kranjsko. 
Občni zbor »Učit. konvikta« se je vršil dne 28. t. m, 

v »Narodnem domu« ob obilni udeležbi. Sklenilo se je uvesti 
efektno lotrijo. Natančnejše poročilo pride. 

Občni zbor »Deželnega učiteljskega društva« je 
bil dne 28. t. m. v Narodnem domu«. Udeležba je bila na
ravnost impozantna. Bili so sprejeti važna resolucija in ne 
kateri predlogi. Daljše poročilo priobčimo. 

Iz naše organizacije. 



Štajersko. 
Učiteljsko društvo za ptujski okraj ima v četrtek, 

dne 4. januarja 1906., ob pol 11. uri dopoldne v okoliški 
šoli letni občni zbor z naslednim dnevnim redom: 1. Letno 
poročilo. 2. Volitev odbora. 3. Volitev pregledovalcev raču
nov. 4. Poročilo zastopnika v okr. šol. svetu. 5. Nasveti. K 
prav obilni udeležbi vabi J. K o p i c , predsednik. 

„Učiteljsko društvo za celjski in laški okraj" ima 
glavno zborovanje v soboto, dne 6. januvarja 1906 ob pol 12 
uri dopoldne (pred zborovanjem pevska vaja!) v okoliški 
deški šoli v Celju po nastopnem vzporedu: 1.) Zapisnik. 2.) 
Društvene zadeve in nasveti. 3.) Misli o novem šolskem in 
učnem redu. (Proizvaja tov. L. Šah — Teharje.) 4.) Volitev 
novega odbora za 1. 1906. 5.) Določitev časnikov in knjig 
za 1. 1906. 6.) Iz šolske prakse. 

NB. Pri točki 2) se podaja tudi poročila funkcijonarjev 
za društveno leto 1905. 

K prav obilni udeležbi vljudno vabi v imenu odbora 
Armin Gradišnik 
t. č. predsednik. 

Ormoško učiteljsko društvo je 7. t m. zborovalo v 
Ormožu ob povoljnem številu udov, vkljub temu, da so 3 
šole popolnoma štrajkale. Gospod J. Košar, nadučitelj pri 
Veliki Nedelji, ki je malokdaj pri zborovanjih manjkal, je 
hudo obolel na očeh; g. predsednik A. Porekar, se ga je v 
svojem pozdravu spominjal, želeč mu skorajšnje ozdravljenje. 
O letošnji deželni konfenci v Gradcu je poročal g. E. Slane, 
o »Lehrerbundovem« zborovanju pa g. R. Košar, ki je svoje 
poročilo z navdušujočimi besedami sklenil, spodbujajoč nas 
v domačem učiteljskem društvu k edinosti in marljivosti v 
korist šole, učiteljstva in naroda. Gospod I. Žolnir i. dr. so 
še pripomnili, da bi nekaterim bilo želeti malo več stanov
skega čuta, ter večkrat pohiteli v našo sredino. Kateri pa še 
izven kroga stoje, tisti pa naj vstopijo. Kajti to je naravnost 
brezobzirno in nehvaležno gledati le oddaleč, kako nekateri 
delajo večkrat z izpostavljanjem samega sebe, medtem ko 
se drugi vedejo, kakor bi jim tudi na stanovskih pridobitvah 
ne bilo nič. 

Pretresovale so se tudi nekatere točke novega šolskega 
in učnega reda, ter sklenilo odposlati tozadevne želje in 
nasvete odboru, ki je prevzel nalogo izdelati za deželni 
šolski svet spomenico, ki se tiče izpeljalnih naredb k novemu 
šolskemu in učnemu redu. Na novo je k društvu pristopila 
gdč. Melita Presker, učiteljica pri Veliki Nedelji. Prihodnje 
zborovanje in občni zbor je v četrtek 1. februarja 1906 v 
Ormožu. 

Ljutomersko učiteljsko društvo je zborovalo v četrtek 
dne 7. decembra t. 1. v Ljutomeru. Udeležba bi smela biti 
mnogo boljša; več zanimanja za šolo in učiteljske interese 
nam je treba. Gosp. predsednik pozdravi zborovalce ter če
stita tovarišicam gospodič. Cvahte, Jandl, Kocuvan in Gorjak 
ter tovarišu g. Dostalu, kateri so srečno izvršili drugi izpit. 

Zapisnik zadnjega zborovanja se odobri. Potem poroča 
g. ravnatelj Robič o svojem delovanju kot zastopnik učitelj
stva v okrajnem šol. svetu. Iz njegovega poročila je razvidno, 
da se je potezal vedno za napredek narodnega šolstva 
in za koristi učiteljstva. Prosil je pri tej priliki, naj se ga 
natančno obvešča o razmerah, ako se dela pri dovoljenju 
kvinkvenij komu kaka ovira in ako je kdo v disciplinarni 
preiskavi, da mu je potem mogoče zastopati interese dotič
nika. Podal je tudi navodila, kako postopati, da se bodo za
mude točneje obravnavale ter se tako šolski obisk izboljšal. 
G. predsednik se za temeljito poročilo kakor za odločen 
nastop v okrajnem šol. svetu g. poročevalcu v imenu vseh 
srčno zahvali. Za natančno in zanimivo poročilo tovariša g. Do
stala o letošnji skupščini »Zaveze« v Pulju se predsednik v 
imenu navzočih prav toplo zahvali. Iz poročila je razvidno, 
da samo naš okraj dolguje »Popotniku« 150 K. Posebno 
častno to ravno ni! 

Izmed predlogov je omeniti tega, da se naj obrnejo 
tovarišivrtnarji v zadevi šol. vrtov do tovariša Požegarja, ki 
bo imel v Gradec o tem poročati, ter da se postavi na dnevni 
red prihodnjega zborovanja razgovor o novem učnem redu. 

Učiteljsko društvo za mariborsko okolico je zbo
rovalo dne 7. decembra 1905 v šoli leiteisbergkrčevinski. 
Zbralo se je lepo število članov. Pokazali smo, da nam ni le 
za delo v šoli, temveč hočemo se tudi za stanovsko čast 
potegniti, se okrepiti za trudapolno delo, ki nas čaka tudi 
izven pouka. Navzoči so pa bili le tisti, kijih vidimo vselej. 
Kje pa so ostali? Število zborovalcev bi bilo lahko višje, da 
bi nekateri opustili svojo mlačnost do stanovskih zadev, kar 
se posebno tiče gospodičen učiteljic. Upamo, da vidimo pri 
prihodnjem zborovanju marsikoga, ki smo ga pogrešali vse 
leto ! Naj bodo te opominjevalne besede zadnje! Tovariši, to
varišice, opustite svojo mlačnost in komoditeto! Snidimo se 
pri prihodnjem zborovanju polnoštevilno v radost nam, a še 
v večje veselje našemu vrlemu predsedniku Avg. Požegarju. 

Gospod predsednik pozdravi v iskrenih besedah navzoče 
tovariše, tovarišice, novega člana g. Mencina iz Št. Petra niže 
Maribora ter gosta gdč. Osano iz Zatičke vasi. Nato se spomni 
umrlih slovečih tovarišev g. nadučitelja Ernesta Tribnika v 
Sp. Polskavi in g. nadučitelja Moharja v Št. Lenartu. Bila 
sta imenitna pedagoga ter priljubljena tovariša. Ohranimo ju 
v vednem spominu! 

Po prečitanju in overjenju zadnjega zapisnika se je pri
pomnilo, da je slavna mariborska čitalnica že postavila spo
menik rajnemu tovarišu Francu Brezniku kot svojemu članu, 
za kar se ji na tem mestu izreka hvala. Delegat tovariš 
Pestevšek ml. je poročal o »Zavezinem« zborovanju ter po
sebno omenil točko o blagajnikovem poročilu. Ne v tem, da 
se naročajo stanovski listi, ampak v tem, da se ti pravočasno 
plačajo, leži stanovska zavest. Bolje je jih ne naročati. Ker 
je »Popotnikovo« gmotno stanje res žalostno, »Zaveza« pa 
nima nikakega fonda, še manj pa kakega dobrotnika, ki bi 
ji mašil blagajnice, je apeloval na tovariše, da se do novega 
leta kolikor jim je mogoče odzovejo svoji dolžnosti. Govorilo 
se je potem o šolskih vrtih ter se enoglasno sprejel predlog 
g. Mejovška: Delo v šolskem vrtu je prosto, nobeden učitelj 
ne more biti v to primoran, ampak to ostane privatna stvar 
dotičnika. 

Končno je izprožil tovariš g. Conč misel, naj se pri 
prihodnjem zborovanju sestavi komit6, ki bi se bavil z mis
lijo, naj se vsa deželna avstrijska učiteljska društva združijo. 
Le na ta način, ako smo v Avstriji vsi združeni, zadobimo 
moč in šele potem nam zna zacvesti tudi nova doba. Zgle
dov za to je dovolj. 

Upamo, da bomo pri prihodnjem zborovanju v začetku 
meseca prosinca mogli marsikateremu redkemu obiskovalcu 
naših zborovanj stisniti roko! 


